
Příběh Vanessky 

Pár dní před Vánocemi loňského roku Vanesska jen tak polehávala, moc nepila a nejedla a stěžovala 

si na bolest bříška. S podezřením na slepé střevo jsem večer sbalila děti a jela do Olomouce na 

dětskou kliniku. Během dvou dní proběhly dva ultrazvuky, rtg a magnetická rezonance a následně 

okamžitý převoz do Brna. Na onkologické JIP jsme strávili celkem 3 týdny, Vánoce i Nový rok. 29.12 

byla provedena biopsie z nalezeného nádoru, odběr kostní dřeně a zavedení centrálního žilního 

katetru, který má u klíční kosti. Nádor se jmenuje Neuroblastom, nachází se u ledviny a vychází 

z centrálního nervového systému u páteře. V lednu se biopsie opakovala i odběr kostní dřeně. A 

následovala první chemoteraopie. V březnu Vanesska prodělala covid s hospitalizací na JPI infekční 

v Brně. Do července tohoto roku Vanesska dostala ještě 7 dalších bloků chemoterapie. V červenci 

Vanesska chytla silnou střevní bakterii, kdy týden jen zvracela a nejedla a opět byla na JIP infekční v 

Brně. Mezi bloky chemoterapií naštěstí neměla žádné nežádoucí účinky, krom vypadávání vlasů, 

obočí a řas. 25.9. Vanesska podstoupila další, třetí operací, kdy ji byla odstraněna jedna větší uzlina a 

kousek nádoru. Kvůli jeho špatnému uložení nelze vyoperovat celý. Na konci října Vanessku čeká další 

přešetření v celkové anestezii a další léčba. Zda to bude další chemoterapie, ozařování nebo bioléčba 

se zatím neví. Nádor je zhoubný a je z 50% stále aktivní. Na kontroly do Brna jezdíme někdy co tři dny 

a někdy 1x do týdne. Vanesska několikrát denně musí jíst léky a denně píchám injekce.  

Vanesska je neskutečná bojovnice a řekla bych že všechno snáší líp než my rodiče a obě babičky, 

které fungují na 1000% a často hlídají brášku Dominika. Vanesska od loňska nenavštěvuje školku, aby 

nepřišla do kontaktu s viry a bakteriemi. Má i jisté omezení ve stravování. Školka a kamarádi 

Vanessce samozřejmě chybí. Snažíme se jí vše vynahradit různými výlety a když nastoupá v krevním 

obraze a má dost bílých krvinek, dovolíme si jít i do kina nebo navštívit dětský koutek. Ale těch 

příležitostí je dost pomálu. Kvůli centrálnímu katetru se nemůže koupat, byla letos v bazénku jen po 

pupík a v létě nesměla na sluníčko. 

Vanesska má velký sen – navštívit Disneyland v Paříži a vidět tam všechny ty princezny, 

takže když to zdravotní stav dovolí, na jaře příštího roku by se tam s tatínkem vydala a 

peníze ze sbírky by se použily na tento účel. Moc děkujeme, že na Vanessku myslíte.                                     

Maminka Laura 

 

 


